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ZO ŽIVOTA ZÁKLADNEJ ŠKOLY

KÚZELNÁ 

FYZIKA

Našu školu navštívil 
známy slovenský 
popularizátor fyziky 
Michal Figura.
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DUCHOVNÝ ŽIVOT

DOBROVOĽNÍCI 
POSTAVILI KRÍŽOVÚ 
CESTU PRI KAPLNKE

V jednu sobotu, kedy  
betónovali kríže, sa pri 
práci naraz stretli až 
štyri generácie ľudí.
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FAŠIANGOVÝ FESTIVAL V KRAKOVANOCH SA VYDARIL

So zánikom dychovej hudby zaniklo aj chodenie pod šable. Tento rok sa rozhodli túto  
tradíciu obnoviť. Fašiangový festival zorganizovalo OZ Za krakovskú bránu.

S folklórom a tradíciami je oddávna spojené tzv. “chodenie pod šable”.               strana 4

Cyklotrasa Zelená cesta je už vo výstavbeCyklotrasa Zelená cesta je už vo výstavbe
Juraj Valo
predseda Rady Združenia obcí 
Zelená cesta

V poslednom čísle Hlasu 
Krakovian sme avizovali, že 
začiatkom roka bude začatá 
výstavba dlho očakávanej 
stavby- Cyklotrasa Zelená 
cesta. Potom, ako bol 
postupmi verejného 
obstarávania vybraný 
zhotoviteľ stavby, prišlo 
20. februára tohto roka 
k odovzdaniu staveniska 
a v čase  čítania týchto 
riadkov sa na cyklotrase už 
pracuje. Pozrime sa na túto 
problematiku bližšie.

Základné údaje o stavbe:
•Spracovateľ projektovej doku-
mentácie - NVIA, s. r. o., Veľký 
Bieľ v januári 2021
•Stavebné povolenie vydalo 
vo februári 2022 Ministerstvo 
dopravy SR
•Zhotoviteľ stavby – OHLA ŽS, 
a.s.
•Obstarávacie náklady stavby – 5 
miliónov €
•Doba výstavby – 12 mesiacov
•Celková dĺžka navrhovanej 

cyklistickej trasy je 17, 893 33 km 
z toho:  
- samostatná cyklistická cestička 
budovaná na železnici (šírka 3m) 
- 7,323 41 km
- koridor pre cyklistov na 
existujúcej miestnej komunikácii-
Vrbovská cesta v Piešťanoch ( za 
Tesco) - 0,279 80 km
- zóny ukľudnenia dopravy -  
10,290 11 km
Opis stavby:
Stavba predstavuje rekonštrukciu 
železničnej trate č. 803 formou 
odstránenia koľajového roštu 
a úpravu koľajového lôžka, na 
ktorom sa vybuduje cyklotrasa. 
Súčasťou tejto etapy je aj 
zakonzervovanie súvisiacich 
technológií železničnej 
trate. Stavba pozostáva z 5 
samostatných stavebných 
objektov, ktoré sa členia 
na jednotlivé podobjekty a 
prevádzkové súbory. Súčasťou 
stavby je navyše aj  tzv. ukľudnenie 
dopravy na existujúcich 
miestnych komunikácií v 
zastavanom území obcí. Začína 
za podchodom pre chodcov a 

cyklistov cez železničnú trať 120 
Bratislava- Žilina   na Vrbovskej 
ulici v Piešťanoch a končí na 
železničnej stanici vo Vrbovom. 
Stavba prechádza katastrálnymi 
územiami Piešťany, Kocurice, 
Trebatice, Stráže a Vrbové. 
Súčasťou stavby je aj návrh 
mobiliáru pre cyklistov v podobe 
odpočívadla pre cyklistov pri žel. 
stanici Trebatice. Trasa križuje 
dve štátne cesty II. triedy. Tieto 
prejazdy sú doplnené o návrh a 
inštaláciu verejného osvetlenia 
z dôvodu zvýšenia bezpečnosti 
cyklistov. 

Špecifiká stavby:
• na trase je 7 mostov 
• z dôvodu bezpečnosti cyklistov 
bude inštalovaných 4 046 m 
zábradlia
• v  osi cyklotrasy budú inštalované 
solárne osvetľovacie gombíky 
• sčítač cyklistov inštalovaný pri 
podjazde pod štátnou cestou 
II/499 v Piešťanoch 

         ... pokračovanie na str.2

Formálne odovzdanie staveniska zhotoviteľovi stavby – OHLA ŽS za účasti Jozefa Viskupiča, Formálne odovzdanie staveniska zhotoviteľovi stavby – OHLA ŽS za účasti Jozefa Viskupiča, 
župana Trnavského samosprávneho kraja a starostov a primátorov dotknutých samospráv.  župana Trnavského samosprávneho kraja a starostov a primátorov dotknutých samospráv.  
                                                                                                                                 Foto: Pavel Plencner                                                                                                                                 Foto: Pavel Plencner



Meno a priezvisko 
zosnulého

vek

X Marián Hornák 64 r.
X Eleonóra 
   Havrlentová

81 r.

X Šimon Gono 37 r.

Fitness stroje, zakúpené 
z dotácie Trnavského 
samosprávneho kraja,  
umožňujú precvičiť si 
viaceré časti tela na 
čerstvom vzduchu od 
skorej jari až do neskorej 
jesene. Umiestnenie 
strojov na detskom 
ihrisku je prospešné aj pre 
rodičov detí, ktoré sa hrajú 
na ihrisku.
   Cvičia  deti  a  a j ich  rodičia.
Na strojoch môže cvičiť 
ktokoľvek s výškou väčšou 
ako 140 cm a s hmotnosťou 
nižšou ako 150 kg.
                                              -st-

Od posledného čísla Hlasu 
Krakovian v obci zomreli

Všetkým pozostalým vyslo-
vujeme úprimnú sústrasť!               
                      * * *
 V tom istom období sa 
narodili Olívia Belan, Sarah 
Isabella Kramáriková, Nina 
Kollárová, Filip Blaško, 
Hana Repková a Adam 
Horňák. Želáme im veľa 
zdravia a síl!                   -red-

Obec podala žiadosť o stavebné 
povolenie na prístavbu MŠ

Starosta sa prihovára 

Vážení spoluobčania. Prišla 
k nám jar príroda začína 
hrať všetkými farbami. V 
našej obci prebiehajú v 
tomto tieto aktivity:

Cyklotrasa:  vo februári sa 
uskutočnilo slávnostné 
poklepanie základného 

kameňa výstavby cyklotrasy 
„Zelená cesta“, ktorá povedie 
z Vrbového cez Krakovany, 
Trebatice do Piešťan. Koniec 

realizácie je plánovaný na 
február  2025. Roky očakávaná 
realizácia cyklotrasy uľahčí 
cestu za prácou ako aj nákupmi 
a športovaniu. V súčasnosti 
prebieha odstránenie koľajníc a 
podvalov.
  Materská škola: je podaná 
žiadosť o stavebné povolenie 
na prístavbu triedy Materskej 
školy. Týmto by sa mal odstrániť 
problém kapacity MŠ a zvýšenie 
počtu prijatých detí.

  Miestne komunikácie: V 
máji začne dokončenie miestnej 
komunikácie na ulici Staré 
konopisko a na rad by mali prísť 
cesty na ulici K Spúšťu a Nová 
ulica.  
   Kultúrne akcie: 
v máji sa uskutoční ako každý 
rok „Deň matiek“, tentokrát 12. 
mája v kultúrnom dome.
   V dňoch 28. ž 30. júna. sa bude 
v areáli amfiteátri Kultúrneho 
domu konať v poradí už 56. 
ročník Folklórnych slávností v 
Krakovanoch.

František Klinovský
starosta obce Krakovany

Spoločenská kronika
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...dokončenie zo str.1
 Rozsah ukľudnenia dopravy 
na miestnych komunikáciách 
v zastavanom území 
Trebatíc:
V rámci obce Trebatice sa 
uvažuje s realizáciou vytvorenia 
upokojenej zóny pre bezpečný  
prejazd cyklistov na miestnych 
komunikáciách formou zóny 
30 - osadením dopravného 
značenia, bez stavebných 
úprav. Okrem toho sa bude 
inštalovať cyklistický mobiliár :
• Cyklopoint pri obecnom 
úrade- stojan pre bicykle (3 ks) 
, servisný stojan pre bicykle (1 
ks) ,  nabíjačka elektrobicyklov 
( 1 ks) 
• Stojany pre bicykle pri kostole 
Štefana Kráľa – osadenie 2 
ks stojanov pre bicykle pred 
budovu kostola. 
• Stojany pre bicykle pri pošte 
– osadenie 2 ks stojanov pre 
bicykle pred budovu pošty

Dopravné riešenie križovania 
cyklotrasy štátnych ciest 
II/499 ( pri Kocuriciach) a 
II/504 (v Krakovanoch): 
Technické riešenie križovania 
obzvlášť štátnej cesty II/499 
pri Kocuriciach je verejnosťou 
dlhodobo premieľané. 
Objednávatelia stavby sú 
konfrontovaný otázkou, či sa 
bude budovať podjazd alebo 
nadjazd či otázkou, kto bude 
mať prednosť. Uvedené miesta 
sú projektovo riešené tak, ako to 
je na podobných cyklotrasách 
v susednej Českej republike. 
Premávka na štátnej ceste má 
prednosť pred premávkou na 
cyklotrase,    motorové     vozidlá

budú mať prednosť pred  
bicyklami. Príde k zníženiu 
maximálnej rýchlosti na 
štátnej ceste na 50 km/hod. 
formou osadenia dopravného 
značenia. Križovania cesty a 
cyklotrasy budú osvetlené a na 
cyklotrase budú osadené okrem 
dopravných značiek i stavebné 
prvky, ktoré prinútia cyklistov 
zísť z bicykla a bezpečne 
prejsť bicyklom cez samotné 
križovania cesty a cyklotrasy. 
 
Oddychová zóna  na 
železničnej stanici vo 
Vrbovom:
Cyklotrasa Zelená cesta je 
budovaná ako cyklodopravná 
trasa predovšetkým za 
účelom dochádzky obyvateľov 
dotknutých miest a obcí za 
prácou, čo bolo jednou z 
požiadaviek financovania 
výstavby cyklotrasy z Plánu 
obnovy a odolnosti SR. 
Popritom     však     spracovatelia

zámeru nezabudli ponúknuť  
v rámci cyklotrasy i emócie 
pri  prejazde cyklotrasou 
v rámci voľnočasových 
aktivít, ktoré by mala priniesť 
predovšetkým oddychová 
zóna na  železničnej stanici vo 
Vrbovom. Rekreačná zóna bude 
pozostávať z rekonštrukcie 
existujúcej servisnej jamy a 
inštalácie historického vagóna, 
vybudovaním amfiteátra s 
hľadiskom, altánku, detského 
ihriska či ohnísk na opekanie. 
Dôležitou súčasťou bude i 
náučný chodník poukazujúci na 
históriu daného územia. Navyše 
bude zachovaná časť koľajníc 
pre potreby organizovania súťaží 
v pákových drezinách. 
 Tieto   aktivity     neboli 
oprávnenými výdavkami z 
Plánu obnovy a odolnosti 
a budú realizované po 
vybudovaní cyklotrasy a získaní 
finančných zdrojov z fondov EÚ- 
cezhraničná spolupráca. 

Cyklotrasa Zelená cesta je už vo výstavbe

Na fitness strojoch,  
môžu cvičiť 
aj dospelí



Vážení spoluobčania, 
dovoľte mi, aby som vás 
pozdravila a informovala 
o našich aktivitách za 
uplynulý štvrťrok. 

Naše prvé stretnutie v 
roku 2024 sme mali 
31. januára. Zišlo sa 

nás 28 členov. Zaspomínali 
sme si a naplánovali sme 
našu výročnú schôdzu, 
ostatné aktivity a to čo nás 
čaká v tomto roku. Pravda, 
ak nám bude slúžiť zdravie.

   3. februára sa piati naši 
členovia zabavili a prežili 
zopár pekných hodín v 
Kultúrnom dome v Nižnej. 
Tu vystúpila hudobná 
skupina „Duo Muzika,“ ktorú 
poznáme z TV Senzi alebo 
Šláger. 
  20. februára sa niekoľko 
našich členov „kurírovalo“ na 
kúpalisku v Galante.
 Našu výročnú členskú 
schôdzu sme zorganizovali 
28. februára v Pivárni u notára. 
Zišlo sa nás 45 členov, za 
účasti predsedu OO JDS za 
okres Piešťany – pána Tuláka. 
Naša schôdza prebehla tak 
ako mala, a so všetkým, 
čo k nej patrí. Vďaka patrí 
kolektívu Pivárne u notára 
a všetkým, ktorí ste prišli. V 
družných rozhovoroch sme 
pokračovali do podvečerných 
hodín. Tiež sme si tichou 
spomienkou uctili našich 
členov, ktorí v roku 2023 
odišli z našich radov. Boli to 
pani Suchánová, Miháliková, 
pán Ing. Štefanka a J. Sedlák. 
Odpočívajte v pokoji!
   7. marca sa ženy z našej 
JDS (18 členiek) stretli 
a posedeli si na kávičke 
v Pivárni u notára, pri 
príležitosti nadchádzajúceho 
Medzinárodného Dňa žien.

  8. marca sa 5 členov 
zúčastnilo výletu na 
termálnom kúpalisku Poľný 
Kesov. Potešil nás darček k 
MDŽ, lacnejšia vstupenka.  
  20. marca sa 5 našich 
členov vybralo na jednodňový 
výlet autobusom a prezrelo 
si Hronský Beňadik, Zlaté 
Moravce a Topoľčianky.
   26. marca sa 11 našich 
členov pripojilo k brigáde na 
kaplnke na Vinohradoch.
   27. marca sme sa stretli 
v zasadačke obecného 
úradu na pravidelnom 
stretnutí členov, kde sme 
sa okrem iného pripravovali 
na jednodňový výlet na 
záhradkársku výstavu do 
Trenčína, ktorá bude 12. 
apríla.
   Spoločne s Miestnou 
skupinou Červeného kríža v 
Krakovanoch  vo štvrtok 18. 
apríla pomôžeme pri zbierke 
Ligy proti rakovine – Dni 
narcisov. Naše stanovište 
bude pred predajňou 
potravín v obci. Ak môžete 
príďte a podporte chorých v 
boji so zákerným ochorením 
-rakovinou. Pomôžte tým, 
ktorí to potrebujú. Vopred 
vám ďakujeme. 

   A čo nás ešte čaká? Keď 
sa budú kosiť cintoríny, tak už 
teraz pozývam na brigádu pri 
ich čistení (dátum oznámime 
SMS alebo miestnym 
rozhlasom). Príďte prosím, 
nenechávajte to len na tých, 
čo chodia pravidelne. 1-2 
hodiny nám neuškodia, po 
zime treba rozhýbať svoje 
telo. Pravda, len tí, ktorí 
vládzu.
   Toľko   z    našich 
uskutočnených i plánovaných 
aktivít. Život nás seniorov na 
dedine je pestrý a činorodý. 
Chceme sa ešte tešiť zo 
života a z každého nového 
dňa. Keďže rôčky pribúdajú 
a sily ubúdajú, musíme sa 
tomu prispôsobiť a poľa toho 
aj zariadiť. Pokiaľ budeme 
ešte vládať, chceli by sme 
spoznať nové miesta, zažiť 
zážitky na našom krásnom 
Slovensku. K tomu všetkému 
potrebujeme vás, naši milí 
členovia. Tešíme sa na 
stretnutie 24. apríla o 16:00 
hod. v zasadačke OcÚ 
Krakovany. Tiež radi privítame 
i nových členov. Nakoniec 
vám všetkým prajem pevné 
zdravie a pohodu. Užívajte si 
slnečné dni v kruhu svojich 
rodín i vo svojich záhradách. 

  Nech jedinečná chuť 
prírody, hodí vás do 

pohody, bio radosť, bio 
šťastie, 

nech vám všetko pekne 
rastie. 

Bez chémie, bez postreku, 
prajem veľa radosti, 
pokoja a smiechu. 

Všetko dobré a užívajte si 
bio život! 
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Tradície a zvyky sú stále 
dôležitou súčasťou nášho života, 
najmä v tejto uponáhľanej dobe. 
Vynášanie Moreny, jej zapálenie 
a hodenie do vody je súčasťou 
ľudových osláv Vítania jari. 

Patrí medzi naše najarchaickejšie 
zvyky, ktorých obľúbenosť 
v súčasnosti narastá. V 

predkresťanskom období ľudia verili, 
že prírodu ovládajú nadprirodzené 
sily. Zároveň boli presvedčení, že ich 
konanie možno ovplyvniť rôznymi 
obradmi. Patrí k nim aj vynášanie 
Moreny, staroslovanskej bohyne zimy 
a smrti. Jeden z najarchaickejších 
zvykov na našom území vyjadruje 
túžbu ľudí po skončení chladného 
počasia a príchode teplých jarných 
dní. Morena symbolizovala zimu. 
Ak ľudia chceli, aby prišla jar, museli 
ju utopiť v potoku alebo upáliť. 
Verili, že zničením Moreny vyženú 
nebezpečné choroby a smrť, vypudia 
z dediny nečisté sily, ktoré zadržiavajú 
vegetáciu, no predovšetkým urýchlia 
odchod zimy. Dva týždne pred 
Veľkonočnou nedeľou – na Smrtnú 
nedeľu sa mladé dievčatá schádzali 
v niektorom z dvorov. Tam si pripravili 
slamenú figurínu a obliekli ju do 
kroja. Ľudia z dediny pritom ochotne 
venovali rôzne časti oblečenia, 
pretože verili, že sa im urodí vysoký 
ľan. Oblečenú Morenu potom 
dievčatá so spevom niesli k potoku. 
Piesne spievané pri jej vynášaní 
boli presne určené a patrili k rituálu 
ničenia symbolu zimy. Na brehu 
Morenu vyzliekli, zapálili a hodili do 
vody. Staré dievky pritom pozorne 
sledovali, ktorým smerom bude 
plávať. Ak niektorá z nich zbadala, že 
sa zastavila v blízkosti chalupy, kde 
býval slobodný mládenec, ten jej bol 
súdený.
  Aj my sme v našej škole pripravili 
spolu s deťmi   malú ukážku 
vynášania Moreny. 18. marec bol 
v našej škole veselý a radostný. 
Vítali sme jar a tešili sa z toho, že 
pani Zima od nás pomaly ale isto 
už odchádza. Stretli sme sa všetky 
triedy na našom  školskom dvore. 
Zhotovili sme si Morenu,  ktorú sme 
vyniesli k obecnému potoku,  kde 
sme ju zapálili a hodili do vody.
   Najväčšiu radosť mali naši štvrtáci, 
ktorí Morenu vymaľovali a niesli 
počas pochodu dedinou.

Jednota dôchodcov informuje Vynášanie Moreny
Anna Kubranová
za výbor JDS Krakovany

Výročná schôdza JDS.                           Foto: L. Žitnanský

Výročná schôdza JDS.                          Foto: L. ŽitnanskýVýročná schôdza JDS.                          Foto: L. Žitnanský Eva Seitlerová, riaditeľka ZŠ



Fašiangový festival v Krakovanoch

Krakovany boli oddávna 
spojené s folklórom a 
tradíciami. Jednou z 
nich bolo chodenie pod 
šable. Bola to výsada 
dychovej hudby , ktorá 
si prizvala folkloristov na 
obchôdzku po dedine.
Tento zvyk udržiavali dlhé 
roky. Pamätám si, že v 
určitom období v našom 
regióne to bolo iba u nás 
a v Chtelnici.

U nás chodia šablári 
a Chtelnici chodia a 
skáču šablovníci.

  Obchôdzka vždy prebiehala 
počas soboty pred škaredou 
stredou. Obyvatelia, hlavne 
gazdinky od rána chystali 
šišky, fánky a iné dobroty 
pre šablárov. Chodili na ulicu 
pozerať či sa veselý sprievod 
sprevádzaný obyvateľmi, ale 
hlavne deťmi,  neblíži k ich 
domu. Potom sa vyobliekali, 
dali si krásne vyšívané zásterky 
a čakali. Čakali na ľudí, ktorí si 
uctia ich dom a hlavne že sa 
vytancujú. Pre niektoré to bol 
jediný raz v roku, kedy si mohli 
ešte zatancovať. Na fašiangy 
boli otvorené snáď všetky 
brány a dvere v dedine.  Nikto 
sa neschovával za záclonou a 
nečakal kedy sprievod prejde 
okolo.  Nemuseli chodiť 
popredu a pýtať sa či môžu 
prísť, išlo sa rovno od domu 
po dom. Otvorili aj všetci 
domasedi a nespoločenské 
typy.  Za odmenu dali šablárom 
do košíka vajíčka, klobásku, 
fľašu vína, či pálenky a do 
pokladničky vhodili peniaz. 
Samozrejme ich aj počastovali 
jedlom, ale hlavne pálenkou. 
Za odmenu im v utorok večer 
na pochovávaní basy hudba 
zahrala zdarma. 
  So zánikom dychovej hudby 
v Krakovanoch zaniklo aj 
chodenie pod šable. Tento rok 
sme sa  rozhodli  túto  tradíciu 

obnoviť. Fašiangový festival 
zorganizovalo        OZ        Za 
krakovskú bránu. 
  Sobota 10.2.2024 bol deň 
ako stvorený na fašiangovú 
obchôdzku. Aj napriek 
nedobrým predpovediam sa 
slniečko  usmievalo  na  vese-
lých „šablárov“ a folkloristov 
v rôznom ustrojení. O 9.00 
zahájil fašang pred múzeom 
Za krakovskú bránu. Obecný 
hlásnik a richtár, ktorý dal 
povolenie na „ fašangové 
hýrenie“.  Predtým prečítal 
desatoro „fašangového 
móresu“, ktorý sa musí 
dodržiavať. Všetci prítomní aj 
účastníci zájazdu, ktorí prišli z 
Bratislavy,  si vypočuli všetko 
o zvykoch, ktoré sa týkajú 
tohto obdobia aj o „chodzení 
pod šable“.  Zároveň to 
mohli vidieť asi v hodinovom 
programe, ktorý predviedli 
FSk Krakovčanka, FS Lusk a 
DFS Krakovanček. Po ňom 
si diváci prezreli múzeum, 
zakúpili zabíjačkové dobroty 
a maškrty. Fánky, pagáče, 
koláče ale hlavne šišky. Ako 
sa robia sa mohli priučiť od 
„ježibáb“, ktoré ich priamo 
pred   divákmi   pripravovali  a 

vyprážali na peci. Obsluhu 
mal na starosti vlk s červenou 
čiapočkou. Folkloristi sa 
rozdelili na dve skupiny a 
začali obchôdzku po dedine. 
Jedna skupina  FS Lusk a 
DFS Krakovanček. Za tónov 
hudby išiel krásny krojovaný 
sprievod aj s  „maškarámi“ 
na dolný koniec. Na horný 
koniec sa vybrali „maškary“ 
a krojovaní členovia FSk 
Krakovčanka. Obchôdzka 
trvala do poobedia. Večer 
o 20.00 v kultúrnom dome 
vyhrávala Kopaničiarska 
muzika Adama Foltína. 
Potom všetky folklórne 
združenia spolu pochovali 
basu. Celý obrad smútočnej 
rozlúčky prebiehal pod 
taktovkou FSk Krakovčanka. 
Ostatní statočne „rungluvali“ 
a zaspievali: „Fašangu, 
fašangu, svátek veliký, basu 
pochováme, konec muziky.“
Fašiangový festival bol 
vydarený aj vďaka podpore 
Nadácie ZSE a obce 
Krakovany. Tak isto počasiu, 
ktoré bolo úžasné, a ktoré 
sme si asi vymodlili, lebo 
oddávna Krakovancov 
prezývajú  „mollenkári“.

Daniela Piscová
predsedníčka OZ Bábence
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V nedeľu 7. apríla 2024 
múzeum navštívili novinári a 
redaktori televíznych staníc z 
Grécka. Návšteva sa uskutočnila 
na podnet Rezortu Piešťany, 
ktorý počas viacerých dní hostil 
mediálnych pracovníkov z 
Grécka.

Predstavoval im krásy a 
pamiatky nášho okolia a tak 
chce posilniť cestovný ruch 

regiónu. Dve reportáže sa natáčali 
priamo v múzeu Za krakovskú bránu. 
Hlavným zámerom bola reportáž 
o našej unikátnej čipke, o múzeu a 
folklóre. Čipkárky a čipkári im predviedli 
pletenie našej čipky a remeselníčka 
zdobenie medovníčkov. 
   Časť folklórnej skupiny Krakovčanka 
zaspievala i vytancovala vzácnych 
návštevníkov.  Najväčší obdiv sa ušiel 
krojom a čipke. Samozrejme ako 
vždy. A tak isto pravidelne domácim 
koláčom, slivovici a domácemu 
chlebíku /ktorý som ja nepiekla/.  To, 
že si u nás pýtajú zabaliť koláče, na 
to sme zvyknutí. Ale tento raz bol 
záujem aj o chleba, ktorý musia zobrať 
vyskúšať domov. Lebo je fantastický. 
Vyhoveli sme. Chlebík bol ešte teplý 
a oni leteli do rodnej krajiny na druhý 
deň. Cestu lietadlom s nimi absolvoval 
i náš domáci  „chleba z Krakován“  
-  najlepší na svete. Uvidíme, či jeho 
vôňa a chuť pritiahnu do našej krajiny 
ďalších turistov.

Grécki novinári 
navštívili múzeum

Daniela Piscová
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Na jeseň minulého roku 
sme sa zúčastnili viacerých 
pekných akcií. Okrem 
pretekov Púchovský 
pstruh, na ktorom sa 
z Krakovian najlepšie 
umiestnil Mirko Augustín 
na krásnom 5. mieste, sme 
sa nasledujúce týždne 
zúčastnili ešte sústredenia 
juniorskej reprezentácie 
Slovenska. 

To sa uskutočnilo v 
Púchove na rieke Váh, kde 
sme sa opäť mohli učiť od 

najlepších na Slovensku a stále 
sa zlepšovať v tom, čo nás 
spája a tak veľmi baví. Venovali 
sme sa prevažne lovu ostriežov 
a v nedeľu sa konali aj preteky, 
ktoré boli zároveň posledným 
kolom juniorskej ligy v prívlači. 
Na pretekoch v love ostriežov 
sa v kategórii U15 umiestnil 
na krásnom 4. mieste Lukáš 
Horňák. V kategórii U20 a U25 
sa najlepšie umiestnili Patrik 
Predný na 1.mieste a Matej 
Augustín na 2.mieste. Mne sa 
veľmi nedarilo a skončila som 
na 7.mieste. 
   Ďalšie preteky, ktorých sme sa 
zúčastnili bol Memoriál Juraja 
Mrázika. Bol to opäť prívlačový 
pretek v love pstruhov, ktorý 
sa konal na Hornej Maríkovej. 
Z Krakovian sme sa tohto 
preteku zúčastnili ja, Patrik 
Predný, Matej Augustín a Mirko 
Augustín a samozrejme aj 
Palino Predný, ktorý uvaril pre 
všetkých pretekárov výborný 
guláš. Na tomto preteku sa 
najlepšie darilo mne a podarilo 
sa mi obsadiť pekné 2. miesto 
v celkovo poradí. Následne sa 

darilo aj Paťovi, ktorý obsadil 
10.miesto. Maťovi sa podarilo 
obsadiť 13.miesto a Mirkovi 18. 
miesto. 
  Do konca roka sme sa už 
nezúčastnili pretekov, no keďže 
jesenné obdobie je skvelé na lov 
dravcov na privlač, všetci sme 
to s nadšením využili a každú 
voľnú chvíľu trávili pri vode. Paťo, 
Maťo a Mirko si zorganizovali 
4-dňovú rybačku na Oravskej 
priehrade, kde sa zameriavali 
prevažne na lov zubáčov a 
ostriežov. Ich vytrvalosť ísť 
chytať aj vo veľmi nepriaznivom 
počasí, silný vietor, dážď a sneh 
im priniesli vytúžené úlovky a 
domov odchádzali spokojní, že 
sa im zasa raz podarilo uloviť 
veľmi pekné kúsky. Okrem toho 
si domov odniesli toľko nových 
zážitkov, ktoré by naozaj doma 
pri TV určite nezažili. 
  Začiatkom roka 2024 sme 
sa zo dňa na deň rozhodli ísť 
loviť pstruhy „na dierky“ do 
Jestrabíc v Čechách. Lov na 
dierky znamená, že sme si do 
ľadu vyvŕtali dierku, v ktorej 
sme následne lovili ryby. Na 
túto rybačku sme sa vybrali 
ja s priateľom a Maťo spolu s 
Mirkom. Pre nás to bolo opäť 
niečo nové, čo sme ešte nezažili. 
Aj napriek tomu, že hrúbka ľadu 
bola dostatočná, aby to bolo 
bezpečné, bol potrebný nejaký 
ten čas zvyknúť si na ten pocit 
byť 20m od brehu a pod nami 
hĺbka niekoľko metrov. No aj 
tento nový zážitok sme si veľmi 
užili, pochytali sme zopár rýb a 
spokojní sa vracali domov a už 
po ceste sme sa dohodli, že ak 
to počasie dovolí aj nasledujúci 

rok, určite si tento zážitok radi 
zopakujeme. 
  Na konci januára sa 
uskutočnilo každoročné 
zasadnutie sekcie v LRU privlač. 
Okrem stanovenia termínového 
kalendára pre rok 2024 sa tu 
uskutočnilo aj vyhodnotenie 
1. a 2. ligy v LRU prívlač a aj 
vyhodnotenie juniorskej ligy v 
LRU prívlač. V 1.lige sme sa 
za team Partizánske umiestnili 
na peknom 7. mieste. V 
juniorskej lige sa v kategórii 
U15 umiestnil Lukáš Horňák na 
krásnom 4.mieste.  V kategórii 
U20 a U25 sa v jednotlivých 
pretekoch medzi sebou na 
prvých priečkach súperili Paťo 
s Maťom. 1. miesto nakoniec 
obsadil Patrik Predný a 2. 
miesto Maťo Augustín. Ja som 
skončila na 6.mieste. 
  Prvé preteky v roku 2024 
sme absolvovali na rybníku 
vo Veľkom Orvišti. V sobotu 
som sa zúčastnila z Krakovian 
iba ja a podarilo sa mi obsadiť 
1.miesto v kategórii žien a 
19.miesto v celkovom poradí. V 
nedeľu chytal aj Maťo Augustín, 
ktorý obsadil 30.miesto a mne 
sa v nedeľu tiež veľmi nedarilo a 
skončila som na 37.mieste a v 
kategórii žien na 1.mieste.
   O týždeň sa hneď konali 
ďalšie preteky v love pstruhov 
na rybníku v českom 
mestečku Brumov-Bylnice. 
Z Krakovian sme sa tohoto 
preteku zúčastnili ja spolu s 
tatinom Palom Predným, Maťo 
Augustín spolu s tatinom Mirom 
Augustínom a Roman Gono. 
Ryba nebola veľmi aktívna a 

najlepšie sa podarilo umiestniť 
Palovi Prednému na 13.mieste, 
následne Maťovi Augustínovi a 
Romanovi Gonovi. No aj keď 
sa nám nepodarilo uloviť veľké 
množstvo rýb, veľmi sme si tieto 
preteky všetci užili, nakoľko 
panovala veľmi príjemná a 
priateľská atmosféra. 
  6.4.2024 sa konali viacero 
pretekov v love pstruhov. Ja, 
tatino a Paťo sme sa zúčastnili 
pretekov dvojíc v Čechách 
na Poličke, zatiaľ čo Maťo 
spolu s Mirkom sa zúčastnili 
pretekov dvojíc ale na priehrade 
v Jestrabiciach. Veľmi sme si 
tieto preteky užili, na Poličke 
sa chytalo veľké množstvo 
krásnych pstruhov a nakoniec 
sa Paťovi spolu s jeho parťákom 
podarilo odniesť si domov cenu 
za najväčšiu rybu, čo bola šťuka 
s dĺžkou 74cm. 
  Na rok 2024 máme ešte 
plánovaných veľa pekných 
spoločných rybárskych akcií a 
pretekov, na ktoré sa už teraz 
veľmi tešíme. Samozrejme, 
nebolo by to všetko možné bez 
podpory našich rodičov: Paľa 
Predného, Mirka Augustína a 
Marcela Horňáka, za čo im v 
mene nás juniorov veľmi pekne 
ďakujem, že nás na všetky 
akcie sprevádzajú a v našej 
záľube nás podporujú. 

Ako sa darilo rybárom cez zimu a začiatkom jari?

Soňa Predná



Zo života základnej školy

Eva Seitlerová
riaditeľka ZŠ

Fašiangy sú symbolom 
veselosti, zábavy a hlavne 
obdobím karnevalov.
A takýto fašiangový 
karneval nechýbal ani 
tento rok  v našej škole.

Dňa 7.2. sa naša 
škola premenila na 
rozprávkové kráľovstvo 

plné postavičiek a detských 
masiek. . Krásne vyzdobená 
trieda sa premenila na 
tanečný parket s rôznymi 

rozprávkovými bytosťami.
   Žiaci sa vo svojich maskách 
predstavili svojim kamarátom. 
Bolo čo obdivovať.  Po 
predstavení sa všetkých 
masiek začala voľná zábava. 
Najviac sa však všetci tešili 
na sprievodné súťaže. 
Súčasťou karnevalu bola 
aj  tombola, v ktorej mohli 
žiaci vyhrať zaujímavé ceny. 
Stačilo trochu  šťastia a cena 
našla svojho výhercu. K 
príjemnej karnevalovej nálade 
nechýbala dobrá hudba. 
Všetci sa perfektne zabavili, 
vytancovali, vyskákali. Tejto 

zábave a nadšeniu neodolali 
ani pani vychovávateľky a 
pani asistentka, ktoré prišli 
medzi nás v  maskách. 
Okrem zábavy sa žiaci mohli 
tešiť zo sladkej odmeny, 
či občerstvenia v podobe 
chutných cesnakových 
jednohubiek a popcornu. Pri 
rezkej muzike popoludnie 
ubehlo ani nevedno ako.
   V takejto atmosfére sa niesol 
celý karneval, zabávali sa 
všetci. Už teraz sa tešíme, že 
sa takto spoločne stretneme 
aj o rok.

Karneval v našej základnej škole
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Hľadanie vajíčok
Aj táto tradícia sa považuje 
za americkú, no v skutočnosti  
má korene v Európe. 

Veľkonočné sviatky 
symbolizujú koniec 
zimy a oslavu jari. Aké 

sú vaše obľúbené zvyky či 
tradície?  Farbenie vajíčok, 
korbáč , polievanie. Hľadanie 
vajíčok, ktoré v okolí domu 

roznáša zajačik, má u nás 
svoje korene už v 16. storočí! 
Šibačka a ďalšie tradície 
tento zvyk zatlačili do úzadia, 
ale zajačik je stále poslom 
Veľkej noci. Pôvodne sa na 
Veľkú noc korbáčom šľahali 
aj zvieratá, aby sa čoskoro 
rozmnožili, a stromčeky, aby 
sa prebrali zo zimného spánku. 

Symbolom veľkonočných 
sviatkov sú odjakživa vajíčka 
a zajačiky, rovnako ako aj 
kuriatka či mláďatá. Veľká noc 
je pravdepodobne jedným zo 
sviatkov ,na ktorý sa  najviac 
tešia deti. Okrem našich tradícií 
obľubujú i tradíciu hľadania 
veľkonočných vajíčok. 
  Posledný deň pred Veľkou 
nocou  snažili sa nájsť  všetci 
žiaci čo najviac vajíčok 
schovaných v areáli školy 
Ako každý rok aj toho roku 
bol Veľkonočný zajko veľmi 
tajomný a nikto ho nevidel. 
Ale napriek tomu našli deti na 
ihrisku  a v okolí školy všetky 
veľkonočné vajíčka, ktoré tam 
zajko ukryl.  
   Bol to poriadny adrenalín. 
Veľmi sa im hľadanie páčilo. 
Za svoj snahu boli aj patrične 
odmenení sladkosťou. Zažili 
veľa zábavy a dúfajú, že 
Veľkonočný zajko ich navštívi aj 
budúci rok.
                                           -zš-

V školskom živote sú chvíle, 
ktoré sú nezabudnuteľné. Pre 
prváčikov je to určite prvý deň 
v škole a  tradičné Pasovanie 
za prváka.

31. január  bol v živote našich 
prváčikov veľmi významným 
dňom. Boli pasovaní za 

riadnych žiakov a prijatí do cechu 
školského  vo svojej triede za 
prítomnosti rodičov, triednej učiteľky, 
učiteľov a vychovávateliek. Na tento 
deň sa svedomite pripravovali. Od 
septembra sa už mnohému naučili.
 Nebolo to však jednoduché. 
V tento slávnostný deň museli 
prváci pomôcť rozprávkovým 
postavičkám splniť rôzne úlohy. 
Ukázali nám, že vedia krásne 
spievať, poznajú písmenká, čísla, 
geometrické tvary aj farby., dokonca 
už aj anglické slovíčka .Každú úlohu 
hravo zvládli.
  Po úspešnom zdolaní všetkých 
prekážok ich čakalo Pasovanie. 
Pani riaditeľka, ktorá celú udalosť 
pozorne sledovala, ich veľkou 
ceruzkou za ich šikovnosť pasovala  
a tak  prijala  do cechu školského. Z 
rúk pani učiteľky si potom prevzali 
slávnostný certifikát, ktorý im bude 
tento dôležitý okamih v ich živote 
pripomínať. Po zložení prváckeho 
sľubu si ešte prváci veselo 
zaspievali.
  Po slávnostnom pasovaní prváci 
odchádzali spokojní a šťastní v 
sprievode svojich hrdých  rodičov, 
starých rodičov a ďalších rodinných 
príslušníkov. Všetkým našim 
žiačikom prajeme veľa úspechov, 
odhodlania a trpezlivosti pri 
zvládnutí školských povinností. 
Všetci si želáme, aby chodili do 
školy s úsmevom a radosťou zo 
svojich úspechov.

Pasovanie prvákov

Eva Seitlerová, riaditeľka ZŠ
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Eva Seitlerová
riaditeľka ZŠ
O čom? O problémoch 
šikanovania, rasizmu, 
fyzického násilia a 
kyberšikany. 

15.marca sa všetci 
žiaci našej školy 
zúčastnili edukatívneho 

multimediálneho pred-
stavenia v škole.  Nedaj 
sa, hovor o tom bola  veta, 
ktorú počuli žiaci našej školy 
niekoľkokrát. Bol to nielen 
názov, ale hlavný význam 
divadelno-výchovného pred-
stavenia, ktoré pútavým 
spôsobom priamo na 
základných školách rieši 
aktuálnu a stále narastajúcu 
problematiku šikanovania, 
rasizmu, sociálnej 
nerovnosti, fyzického 
násilia, či kyberšikany. V 
predstavení naživo účinkovali 
moderátor a mladí herci, 
ktorí hrali scénky z rozdielnej 
problematiky šikanovania a 
prostredníctvom obrazoviek 
sa divákom prihovárali známi 
youtuberi. Dokonca aj takí, 

ktorí  zažili šikanovanie priamo 
na vlastnej koži. Pre žiakov 
bolo  zaujímavé i prekvapivé 
vidieť ich idoly z iného 
uhla pohľadu. Súčasťou 
predstavenia bolo aj video 
policajného preventistu 
kriminality, ktorý poukázal na  
trestnoprávnu zodpovednosť 
za šikanovanie. Toto 
predstavenie je vytvorené 
po odborných konzultáciách 
s Centrom pedagogicko-
psychologického poraden-
stva a prevencie, v spolupráci 
s Policajným zborom SR a 

je realizovaný pod záštitou 
Ministerstva školstva.Veríme, 
že prežitý kultúrny zážitok 
zanechal v deťoch správnu 
kombináciu ako reagovať a 
pomôcť obetiam šikanovania, 
s ktorým sa môžu vo 
svojom živote stretnúť. 
Predstavenie bolo zaujímavé 
a dynamické, prispôsobené 
každodennému životu našich 
žiakov. Na konci predstavenia 
sme dostali certifikát, v 
ktorom sa zaväzujeme šíriť 
posolstvo predstavenia.

Nedaj sa, hovor o tom

Kúzelná fyzika
21. február  sa tentokrát 
niesol v znamení Kúzel-
nej fyziky. Našu školu 
navštívil známy slovenský 
popularizátor fyziky, Mgr. 
Michal Figura. 

Je        to     zábavno-
vzdelávacie pred-
stavenie pásma 

experimentov s fyzikálnou 
podstatou. Žiaci boli doslova 
vtiahnutí do deja samotných 
experimentov. Dozvedeli 

sa, čo je to gyroskop, ako 
fungovali prvé fontány, koľko 
váži vlak, ako môžeme 
využiť magnety inde ako 
na chladničke. Vyskladali 
paletu farieb dúhy, zistili, 
čo dokáže inteligentná 
plastelína a spoznali hodiny 
z piesku, vody aj medu. 
Program rozhodne splnil svoj 
cieľ. Netradičnou formou a 
dávkou humoru zapojil žiakov 
do fyzikálnych experimentov. 

Niektoré z nich si mali 
možnosť aj vyskúšať. Ukázal, 
že fyzika je všade okolo 
nás a vzbudil záujem detí o 
fyziku. Kúzelná fyzika nie je 
viazaná na učebné osnovy. 
Sú v nej použité experimenty, 
s ktorými sa na ZŠ žiaci 
vôbec nemusia stretnúť, no 
sú vhodné na popularizáciu 
fyziky a motiváciu učiť sa ju.

                                   -zš-
      Foto na dvojstrane: -zš-

Pre milovníkov pekného 
prednesu bol 29. február 
výnimočným dňom. Na našej 
škole sa  konalo školské kolo 
súťaže v prednese poézie a prózy 
Hollého pamätník.

Svedomito sa naň pripravovali 
žiaci so svojimi vyučujúcimi.  
V školskom kola si zemrali 

sily druháci, tretiaci a štvrtáci  so 
spolužiakmi z iných tried. Medzi 
obľúbenými autormi dominovali 
ukážky: D. Heviera, Ľ. Feldeka, 
Ľ. Podjavorinskej, N. Tánskej, 
K. Jarunkovej. O ich výkonoch 
a umiestnení v školskom kole 
rozhodovala komisia  zložená z 
učiteliek. Deti prišli na súťaž veľmi 
dobre pripravené a ich talenty sa 
mohli naplno ukázať v prednese 
ukážok poézie alebo prózy. Vybrať 
víťazov, ktorí postúpia do okresného 
kola, bolo naozaj ťažké, lebo všetci 
súťažiaci žiaci recitovali s plným 
nasadením. 

Žiaci  dosiahli takéto umiestnenie: 

Poézia
1.miesto: Žofia Krupová
2.miesto: Zina Pekárová, Karolína 
Belicová
3.miesto: Marieta Filová,  Ivan Hauko
Mimoriadna cena:   Danylo Hrabovyi

Próza
1.miesto: Natália Klčová
Pre víťazov jednotlivých kategórii 
boli pripravené knižné odmeny,ktoré 
venovala Rada rodičov.

Okresné  kolo
Dňa 26.  a 27. marca 2024 sa v  
Mestskej knižnici Piešťany konalo 
okresné kolo celoslovenskej 
súťaže v prednese poézie a prózy. 
Zúčastnili sa na ňom dve naše 
žiačky, ktoré postúpili zo školského 
kola - N.Klčová z 3.A triedy súťažila 
v 1.kategórii  próza a Ž.Krupová 
z 4.A. triedy súťažila v 1 kategórii 
poézia. Ich prednes bol veľmi 
pekný a precítený.  Napriek tomu, 
že nezískali ocenenie na niektorom 
z prvých troch miest, dôstojne 
reprezentovali našu školu, za čo im 
patrí veľká pochvala.

Hollého pamätník

Eva Seitlerová, riaditeľka ZŠ



My sme malí remeselníci z tej krakovskej stolice

Najveselšie zvyky počas roka 
sú fašiangy. Obdobie zábav, 
plesov, karnevalov a bálov. 

Toto obdobie veselenia 
prežívame spolu s deťmi 
na detskom karnevale, 

ktorý bol ozaj úžasný. 
Panovala veselá nálada s 
farebnými veselými blikajúcimi 
svetielkami, bublinkami, 
kreatívnymi maskami nielen 
detí, ale aj rodičov či starých 
rodičov, čo si veľmi ceníme. 
O veselú hudbu sa postaral Dj 
Minoxi so svojou asistenciou 
a s parádnymi svetelnými 
efektami a aparatúrou. O 
občerstvenie bolo taktiež 

bohato postarané, z kuchyne 
rozvoniavali hranolky, výborné 
palacinky... V bufete sa 
predávali obložené chlebíky, 
výborné domáce koláčiky 
a zákusky ako z cukrárne, 
postarané bolo i o pitný 
režim. Javisko zaplnila bohatá 
a pestrá tombola. Zábavu 
spestril Tomík so svojimi 
cirkusovými trampotami – 
Show deťom a tanečnice z 
Cirkevnej základnej umeleckej 
školy sv. Gorazda vo Vrbovom.
  Velikánske   poďakovanie 
patrí všetkým rodičom ktorí sa 
zapojili do prípravy a samotnej 
organizácie karnevalu za 
tombolu, zákusky, koláčiky, 
všetkým  ktorí varili, piekli, 

predávali, moderovali 
tombolu, upratovali, zdobili 
KD, prevážali, nakupovali, 
postarali sa o hudbu , zábavu... 
Obecnému úradu za prvú 
cenu do tomboly -  bicykel.  
Opäť sme spoločnými silami 
dokázali zorganizovať výborný 
karneval pre potešenie nás 
všetkých a hlavne urobili 
radosť našim deťom, ktoré sa 
do sýtosti vyšantili. Srdečná 
vďaka Vám všetkým.
  Blížiaci sa koniec fašiangu 
sa niesol v duchu malých 
šabliarov, ktorí v sprievode v 
maskách kráčali po dedine a 
so svojim ľudovým pásmom 
navštívili OÚ a kaviareň u 
Notára.

Mali sme Fašiangy ako sa patrí... 
Zo života materskej školy

Andrea Štefanková
riaditeľka MŠ
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V tradíciách sme pokračova-
li i na konci zimy s túžbou 
privolať teplé jarné slniečko.  
Deti v sprievode niesli slame-
nú figurínu Morenu, oblečenú 
do ženských šiat k Holeške.  

Na brehu sa deti s ľudovým 
pásmom rozlúčili so zi-
mou, vyzliekli, zapálili a 

Morenu hodili do Holešky. Fareb-
ným letečkom sa vrátili naspäť do 
škôlky. 
  Veľkú noc sprevádzali teplé sl-
nečné lúče, ktoré priali našim 
šibačom a oblievačom. Prípra-
vy na Veľkonočné sviatky vyvr-
cholili  i v našej materskej škole. 
Symbolom Veľkej noci tradične 
patria i vajíčka, ktoré sú symbol-
om jari, znovuzrodenia, plod-
nosti, lásky, oživenia. V snahe 
posilniť túto magickú silu vajíčok 
začali ľudia zdobiť farbami, ale 
aj iným spôsobom. Našou sna-
hou bolo deťom ukázať a vys-
kúšať zdobenie vajíčok rôznymi 
technikami. Deti si poprinášali 
výdušky a v triedach to vyzeralo 
ako vo veľkonočnej dielničke. 
Malé ručičky si vyskúšali zdobiť 
vajíčka voskovou technikou, rast-
linnou batikou, maľovaním rôzny-
mi druhmi farieb...Ukážkou boli 
drôtované vajíčka, oblepované 
slamou, ovsennými vločkami, 
oblepovanie perlovkou a madei-
rové vajíčka. S vyzdobenými va-
jíčkami sme skrášlili veľkonočný 
veniec pred obecným úradom.
                                                  -aš-

Ako sme
privolali jar

Budovať kladný vzťah ku 
práci, remeslám, rozvíjať 
manuálne zručnosti rúk, 
pohybov prstov, najmä jemnú 
motoriku a k poznávaniu tra-
dičných remesiel sme si vy-
členili celý jeden pracovný 
týždeň, ktorý má päť dní a 
každý deň sme sa  venovali  
inému remeslu. 
Deti navštívili dielňu:                                                                                                             
U KOVÁČA –klinčeky kladivom

pribíjali na podkovičku do 
dreva, či do korkovej podložky                                                                                                                          
  U ŠPERKÁRA – drôtikmi vy-
rábali šperky, navliekali 
korále...                                                                                 
  U TKÁČA – tkali koberec, 
dečku.                            
  U HRNČIARA – vyrábali  si z 
hliny misky, džbány...                                                                                               
U ČIPKÁRA – sledovali ukážku  
paličkovanej čipky za  
prítomnosti nášho známeho 
čipkára Maťa Piscu, ktorý prijal 
naše pozvanie do materskej 

školy a prišiel medzi nás, aby 
deťom bližšie porozprával o 
histórii paličkovanej čipky  a 
všetky možné zaujímavosti 
o tomto krásnom ručnom 
remesle. Priniesol deťom 
ukážky paličkovaných čipiek z 
rôznych regiónov Slovenska, 
či iných kútov sveta. Deti 
mali možnosť vlastnoručne 
si vyskúšať  techniku  
paličkovanej čipky.

Andrea Štefanková
riaditeľka MŠ
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Zuzana Floreková
V piatok 1.marca sme 
sa zúčastnili zážitkovo-
poznávacej exkurzie 
na Hasičskej stanici v 
Piešťanoch.  Po príchode 
nás privítali poriadne 
hlasnou sirénou. 

Deti sa oboznámili s 
vybavením hasičských 
áut,  hasičskou technikou a 
hasičským výstrojom. Mali 
možnosť si vyskúšať hasičské 
prilby,  hasičskú sekeru, 
záchranné vesty i pohodlie 
v hasičských terénnych 

štvorkolkách. Dozvedeli 
sme sa veľa zaujímavých 
informácií a poznatkov. Po 
exkurzii sme ešte zavítali 
na blízku vlakovú stanicu 
v Piešťanoch, potom sme 
počkali na odvoz autobusom 
domov. 

Exkurzia na hasičskej stanici
„Kvapká kvapka len sa leje,
kvapôčka sa na nás smeje.

Pošteklí nás na líčka,
naša vzácna vodička.
Aj keď padá z neba,
chrániť nám ju treba.

Dňa 22.marca sme oslávili 
Svetový deň vody. V triede 
starších detí sme prišli 

oblečení symbolicky v modrom. Na 
interaktívnej tabuli sa prostredníctvom 
detského vzdelávacieho videa 
oboznámili s kolobehom vody v 
prírode. Hravou a poznávacou 
formou s využitím zmyslov zraku a 
čuchu zisťovali, ktorá voda je čistá a 
pitná, pomocou hmatu a kooperácie 
v skupinkách čistili vodu od rôznych 
predmetov len s pomocou farebných 
plastových pinziet.
                               Zuzna Floreková

Svetový deň vody

Navštívili sme prvákov 
v základnej škole

V stredu 27.marca sme boli s 
deťmi staršej triedy pozvaní 
na návštevu ku kamarátom 

prvákom do Základnej školy v 
Krakovanoch. Zúčastnili sme sa  
na vyučovaní predmetov Čítanie a 
Anglický jazyk. Deti sa interaktívne 
zapájali do vzdelávania a boli aj 
pochválené za šikovnosť a aktivitu.  
Naši  predškoláci sa zároveň 
oboznámili so svojou budúcou 
triedou a pani učiteľkou. Veľmi pekne 
ďakujeme za pozvanie.
                               Zuzna Floreková

Čítanie pre radosť

Posilniť pozitívny vzťah ku 
knihám, čítaniu a budovaniu 
čitateľského sebavedomia 
u detí je i našou ďalšou 
prioritou v MŠ.  Veľmi nás 
teší, že sme sa zapojili 
do projektu MŠ VVaM 
SR „Čítame pre radosť“ 
a získali sme finančné 
prostriedky za ktoré sme 
doplnili knižný fond MŠ. 

Naďalej pokračujeme v 
projekte Mamka, ocko 
prečítaj mi rozprávku z  

putovného batôžka – dieťa si 
zo škôlky v batôžku prinesie 

obľúbenú knihu so zošitom, 
ktorú spolu s rodičom 
prečítajú , napíšu a nakreslia 
o prečítanej rozprávke, 
porozprávajú sa o nej  a 
prinesú naspäť do škôlky. Je 
to  výzva pre rodičov posilniť 
čítanie kníh i v domácom 
prostredí, ktorá nám 
napomáha cielene rozvíjať 
sociálne vzťahy rodič – dieťa, 
rozvíjať slovnú zásobu, 
sprostredkúvať informácie o 
okolitom svete, prispievať k 
rozvoju sústredenia...                                                                    
   Spestrenie čítania deťom 
v MŠ sú pravidelné návštevy 
zamestnancov z MskPY, ktorí 
prinášajú deťom staršej triedy 

knihy na výmenu a zároveň 
obohatia dopoludnie čítaním 
rozprávky spolu s výtvarným 
workshopom. 
      Milé    prekvapenie      sme 
dostali od detí štvrtákov 
zo Základnej školy v 
Krakovanoch, ktorí prišli 
škôlkárom v mesiaci marec 
prečítať rozprávku po ktorej 
nasledovali tvorivé dielničky. 
Toto je ďalšia cesta ako 
budovať od malička u 
detí vzťah ku knihám a 
tak predchádzať rôznym 
rozptyľujúcim nástrahám, 
tabletom, smartfónom, či 
počítačom.

Andrea Štefanková
riaditeľka MŠ



Svetový deň vody je 
každoročne oslavovaný 
22. marca. Pitná voda je 
považovaná za tekuté zlato 
a s jej zdrojmi by sme mali 
nakladať rozvážne, neplytvať 
ňou, ale chrániť ju, pretože v 
budúcnosti nemusí byť ani pre 
nás taká samozrejmá. 

História Svetového dňa vody 
sa začala na 47. zasadnutí 
Valného zhromaždenia 

OSN v novembri roku 1992 na 
konferencii v brazílskom meste Rio 
de Janeiro. Voda má pre všetky 
organizmy nesmierny význam.  Je 
nenahraditeľnou zložkou pitného 
režimu a najdôležitejšou súčasťou 
potravinového reťazca. Voda je 
kolískou života na našej planéte, 
bez nej by život nemohol existovať. 
S  vodou sa stretávame od svojho 
narodenia až do posledného dňa 
svojho života.
   Žiaci a učitelia našej základnej 
školy sa každoročne zapájajú 
do rôznych aktivít súvisiacich s 
týmto dňom. Prostredníctvom 
prezentácií, kvízov, hier ale aj 
výtvarných prác sme si počas 
tohto dňa aj v tomto roku 
pripomenuli dôležitosť vody na 
Zemi, jej význam pre našu planétu, 
pre človeka a existenciu ako 
takú. Štvrtáci pripravili pre svojich 
mladších spolužiakov rôzne 
zábavné aktivity. Spomeňme 
aspoň niektoré: vyčistiť jazero 
od odpadkov, vypiť pohár vody 
za čo najkratší čas, zložiť puzzl, 
naplniť pohár vodou pomocou 
lyžičky zo vzdialeného vedra, 
chytať ryby z rybníka. A týmto 
dňom sme sa opäť presvedčili 
že, „voda je život“ je to jedna zo 
základných podmienok prežitia na 
Zemi a nevyhnutne patrí k našej 
každodennej existencii. 
   Už  teraz  môžeme  vysloviť 
želanie, že o rok sa zasa takto 
stretneme.

Svetový Deň vody
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V nedeľu 11. februára 
Miestna skupina 
Slovenského Červeného 
kríža v Krakovanoch (ďalej 
MsSČK) usporiadala v 
kultúrnom dome výročnú 
členskú schôdzu. Ako 
hostia sa na nej zúčastnili 
aj niektorí členovia spolkov 
z Vrbového, Nižnej  a 
Drahoviec. 

Schôdzu viedla Emília 
Knošková, predsedníčka 
MsSČK Elena Krestová 

prezentovala správu o činnosti 
spolku za predchádzajúci rok. 
Plán práce na ten aktuálny 
rok predniesla Blažena 
Madunická. So správou o 
hospodárení sa prihovorila 
Emília Knošková, po nej  
nasledovalo  oceňovanie 
bezpríspevkových darcov 
krvi.  Ocenenou bola tento 
rok Mária Buchelová. 
Účastníkom sa prihovorili 
starosta obce František 
Klinovský, pani Pekarovičová 
z Územného spolku Trnava 
a pani Manáková z MsSČK 
Drahovce. Kapelník Ladislav 
Lekár z Ľudovej hudby Lekár 
Band sa ako onkologický 
pacient prihovoril publiku. 
Tak ako minulý rok, znova 
poďakoval darcom krvi, ktorí 
takto pomohli jemu osobne, 
ale aj iným pacientom. 
Následne pod jeho vedením 
všetkým zahrala ĽH Lekár 
Band a so svojim programom 
vystúpili aj deti zo Špeciálnej 
školy vo Vrbovom.
 Dva týždne po výročnej 
členskej schôdzi sa konala aj 
ustanovujúca schôdza výboru 
MsSČK. Tu sa prehodnotil plán 
práce na tento rok. Končiacej 
riaditeľke Územného spolku 
Trnava Eve Gbelcovej, ktorá 
túto funkciu vykonávala 25 
rokov poslali ďakovný list. 
  12. marca 2024 sa 5 členov z 
Krakovian zúčastnilo Výročnej 

členskej schôdze MsSČK vo 
Vrbovom.
  Počas prvého štvrťroka sa 
dožili okrúhleho životného 
jubilea členky Veronika 
Halamová a Miriam Freivaldová 
(80 rokov). Ženy z výboru ich 
navštívili, poďakovali sa im za 
ich prácu v prospech MsSČK 
a  popriali im veľa zdravia.
   Počas marca sa niekoľko 
členov MsSČK a darcov krvi 
zúčastnilo brigád pri úprave 
okolia kaplnky Najsvätejšej Krvi 
Ježiša Krista a stavbe novej 
Krížovej cesty. Predsedníčka 
MsSČK Elena Krestová nám 
k tomu povedala: “Chcem 
sa veľmi poďakovať nášmu 
zlatému darcovi krvi Jozefovi 
Sedlákovi, ktorý prišiel s 
myšlienkou vybudovania 
krížovej cesty na tomto 
peknom mieste. Takisto aj 
všetkým dobrovoľníkom za 
ich veľké srdce a ochotu 
pomôcť pri zveľaďovaní 
okolia kaplnky.“
   Ako iste viete, veľkú 
pozornosť MsSČK venuje 
darcovstvu krvi. 10. apríla sa 
na hematológii piešťanskej 
nemocnice zúčastnilo 
dobrovoľného odberu krvi 
14 darcov. Organizáciu 
spoločného výjazdu našich 
darcov  už tradične zabezpečil     
Roman     Gono,   ktorý    sám
 

daroval krv už 71. krát. Z 
najčastejších darcov krvi 
spomeňme Petra Klču ml. (83. 
krát), Mareka Baláža (70 krát.), 
Martina Žitnanského (50. raz), 
či Emíliu Balcirákovú (20. krát), 
ktorá práve dosiahla métu 
striebornej plakety MUDr. 
Janského.  Je potešiteľné, 
že sa stále zapájajú aj noví 
prvodarcovia. Tentoraz to boli 
Marek Urban a Dávid Balcirák.  
Patrí sa im všetkým veľmi 
pekne poďakovať a oceniť to, 
že popri svojich povinnostiach 
a starostiach, nezabúdajú aj 
na iných.
  Vo štvrtok 18. apríla 2024 
členky výboru MsSČK, spolu 
s miestnou organizáciou JDS 
v Krakovanoch pomohli pri 
28. ročníku zbierky Ligy proti 
rakovine – Dni narcisov. V 
našej obci navštívili školu, 
škôlku, ostatné inštitúcie a 
prevádzky firiem, aby prispeli 
k boju proti zákernej chorobe 
- rakovine.  
 Predsedníčka MsSČK 
Elena Krestová: „Ďakujem 
všetkým, ktorým nie je osud 
onkologických pacientov 
ľahostajný. Svojou podporou 
naši spoluobčania dokazujú, 
že im záleží na svojich 
chorých spoluobčanoch. 
Všetky vyzberané prostriedky 
pôjdu na boj proti rakovine a 
na uľahčenie života občanom 
postihnutým touto chorobou. 
Okrem tejto zvierky sa 
MsSČK zúčastní aj pri ďalších 
podujatiach v obci – ako 
sú stavanie mája, Folklórne 
slávnosti, kde budeme 
zabezpečovať zdravotnú 
službu. Záverom chcem  
popriať všetkým členom 
MsSČK a všetkým občanom 
pekné prežitie jarných dní v 
zdraví, pohode a teším sa na 
naše spoločné stretnutia pri 
aktivitách nášho spolku."

Červený kríž hodnotil svoju činnosť
Juraj Filo

Výročná schôdza MsSČK.                                Foto: J. Filo

Starosta obce František Klinovský odovzdáva ocenenie 
darkyni krvi Márii Buchelovej.                          Foto: J. FiloEva Seitlerová, riaditeľka ZŠ



Milí priatelia, pôstne 
obdobie, ktoré sme prežili, 
je časom, v ktorom viac 
meditujeme nad utrpením 
Božieho syna Ježiša 
Krista. On naozaj urobil 
pre každého z nás veľa, 
veľa trpel a nakoniec za 
nás zomrel potupnou 
smrťou na kríži. My sme 
chceli počas 40 dňového 
pôstneho obdobia, ktoré 
začína Popolcovou 
stredou, byť užitoční, tak 
sme sa rozhodli postaviť 
v nádhernom prostredí 
pri našej kaplnke krížovú 
cestu a centrálny kríž. 

Pôstne obdobie vrcholí 
Veľkonočným trojdním 
– Zeleným štvrtkom, 

Veľkým piatkom a Bielou 
sobotou. Nakoľko je naša 
kaplnka zasvätená Najsvätejšej 
Ježišovej Krvi, ktorú vylial za 
nás pri potení a modlitbe v 
Getsemanskej záhrade na 
Zelený štvrtok. Veľký piatok 
Pánovho utrpenia a smrti 
sme chceli prežívať už pri 
novopostavenej krížovej 
ceste. Našli sa nadšenci, 
ktorí pomáhali už od začiatku 
tohto diela a to už od nákupu 
materiálu až po postavenie 
krížovej cesty a centrálneho 
kríža. Veľa  prác  sme  vykonali 

svojpomocne. Pripravili sme 
14 krížov a dali ich povrchovo 
upraviť, nafotili sme obrazy z 
krížovej cesty nášho farského 
kostola sv. Mikuláša, pripravili 
tabuľky pod jednotlivé 
zastavenia aj s číslami, objednali 
sme kríž z dreva, zadovážili 
korpus ukrižovaného Pána 
Ježiša, upravili okolie, vysadili 
živý plot zo strany vodojemu, 
stromy dve lipy  a dva platany, 
osadili solárne osvetlenie a 
nakoniec dôchodcovia vyčistili 
celý areál. V jednu sobotu, 
kedy sme betónovali kríže sa 
naraz   stretli   až   4   generácie

ľudí od 7 do 80 rokov. Krížovú 
cestu sme dokončili na Zelený 
štvrtok po 15:00 hod. a tak 
sme sa už na Veľký piatok 
mohli zísť a stretnúť o 10:00 
hod. pri modlitbe Krížovej 
cesty pri kaplnke Kristovej 
krvi Pána Ježiša  Krížovú 
cestu začal náš p. dekan 
Marek Jesenák posvätením 
centrálneho Kríža a celej 
krížovej cesty. Privítal všetkých 
prítomných a poďakoval 
všetkým dobrodincom, ktorí 
sa akýmkoľvek spôsobom 
pričinili, aby sa toto dielo 
vydarilo. Povedal: „Verím, že je
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to Božie dielo, kde sa budeme 
pravidelne nielen na Veľký 
piatok stretávať.“ Potom sa už 
všetky zastavenia krížovej cesty 
modlili deti a mládež z našej 
farnosti, nakoniec p. dekan 
udelil požehnanie. Po skončení 
krížovej cesty, ktorej sa zúčastnili 
ľudia z Krakovian, Vrbového, 
Piešťan, Trebatíc a širšieho 
okolia sme sa ešte potešovali 
pohľadom a veľkou vďakou za 
toto úžasné dielo. Aj takto sme 
sa chceli poďakovať Pánovi 
Ježišovi za jeho veľké utrpenie. 
Veríme, že sa kaplnka s krížovou 
cestou a centrálnym krížom 
stanú požehnaným miestom pre 
každého návštevníka a zostane 
verným odkazom pre ďalšie 
generácie, kde môže človek 
zažiť dotyk s prírodou a pánom 
Ježišom.
 Srdečná vďaka patrí všetkým 
ochotným ľudom, ktorí  obetovali 
svoj voľný čas a fyzicky 
pomáhali svojimi skúsenosťami 
a prácou, dobrodincom za 
milodary bez ktorých by sme 
nič nemohli vybudovať, firmám 
a všetkým ktorý akýmkoľvek 
spôsobom priložili ruku k tomuto 
Bohumilému dielu. Bohu vďaka. 
              Foto: Stanislav Sedlák

                 Dobrovoľníci postavili Krížovú cestu pri kaplnke
farníci z Krakovian
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Zápis detí 
do materskej školy

   Riaditeľka Materskej školy, Hrádze 
480/9, 922 02 Krakovany podľa §59 
ods. 4 zákona č. 245/2008 o výchove 
a vzdelávaní (školský zákon) v znení 
neskorších predpisov oznamuje, 
že žiadosti zákonného zástupcu                   
o prijatie dieťaťa do materskej 
školy na školský rok 2024/2025 sa 
budú prijímať v dňoch 2. mája - 3. 
mája 2024 v čase od 10.00 hod. do 
15.00 hod.

  Dieťa sa na predprimárne vzdelávanie 
prijíma na základe písomnej žiadosti 
zákonných zástupcov spolu                                                                         
s potvrdením o zdravotnej spôsobilosti 
od všeobecného lekára pre deti                                        
a  dorast. 

   Žiadosť je k dispozícii na webovej 
stránke obce: www.krakovany.sk                  
v sekcii školstvo - materská škola - 
k zápisu, alebo tlačivá na stiahnutie, 
ktorá musí byť podpísaná obidvoma 
zákonnými zástupcami.

   Podávanie žiadostí:
- e-mailom alebo odoslaním 
naskenovaného tlačiva 
prostredníctvom
e-mailu na: ms@krakovany.sk
- doručením osobne do materskej 
školy
- poštou na adresu: Materská škola, 
Hrádze 480/9, 922 02 Krakovany

   Podmienky prijímania detí :
- prednostne sa prijímajú deti, pre 
ktoré je predprimárne vzdelávanie 
povinné – t.j. deti, ktoré k 31.augustu 
2024 dovŕšia vek 5 rokov, a následne
- deti, ktorémajú právo na prijatie na 
predprimárne vzdelávanie, t.j. deti, 
ktoré k 31.augustu 2024 dovŕšia vek 
4 rokov.
 Ostatné podmienky prijímania 
detí určila riaditeľka po dohode so 
zriaďovateľom.
 V prípade zvýšeného záujmu 
prednosť pri prijatí ďalej majú deti:
- deti, ktoré majú trvalý pobyt                     
v obci Krakovany
- deti podľa postupnosti veku od 
najstaršieho po najmladšie

  O prijatí alebo neprijatí dieťaťa na 
predprimárne vzdelávanie do MŠ 
rozhodne riaditeľka najneskôr do 30. 
júna 2024.           
                                                      -mš- 

V minulom čísle 
som písala o DFS 
Krakovanček a v 
tomto som sa rozhodla 
niečo napísať aj o 
FS LUSK. Spolu s ĽH 
Borovienka a DFS 
Krakovanček sme jedno 
občianske združenie, 
spolupracujeme s obcou 
Krakovany, ktorá nám 
poskytuje priestory na 
cvičenie.  

Choreografmi a taneč-
nými pedagógmi 
súboru sú Zuzana 

Snohová a Jarmila 
Kubranová, vedúcim 
súboru je Michal Sedlák. 
K súboru neodmysliteľne 
patrí aj hudba a tou našou 
je ĽH Borovienka.
 V súbore máme viac 
vekových kategórií, 
deti prechádzajú z DFS 
Krakovanček do FS LUSK 
vo veku od 15 rokov. 
Nácviky mávame raz do 
týždňa, väčšinou v piatok a 
podľa potreby. 
    Folklórny   súbor    LUSK
vznikol v roku 1990 a počas 
svojho tridsaťročného 
pôsobenia sa v ňom 
vystriedalo mnoho taneč-
níkov. Niektorí našli v sebe 
zaľúbenie a tak sme oslávili 
spolu niekoľko súborových 
svadieb. Samozrejme ani 
deti sa nevyhli súboru a tak 
mnohé prešli cez detský 
folklórny súbor až do FS 

LUSK ako ich rodičia. 
  Základom nášho reper-
toáru sú tance z Krakovian 
a okolia. Do choreografií 
sme spracovali všetky typy 
tancov z Krakovian: 
ženské tance – jarné 
chorovody, dievčenské 
žartovné prekáračky,   
mužské tance – verbunk, 
šečkový tanec, 
párové tance – verbunk a 
čardáš, kvokaná, trasená, 
strofické tance – 
Hrušovanka, Sotyš, 
Židovka.
  Choreogrfie a pásma 
z Krakovian: Prekáračky, 
Pri muzike, Olovo, olovo, 
Hrušovanka, Židovka, 
Sotyš, Šečkový, Shováraj 
sa moja milá, Ozieram 
sa ozieram, Vareškový, 
Hrnčekový, Trasená 
(Na krakovskej veži, 
Janko mlinárov), Husací, 
Pasovanie za mládenca, 
V tom krakovském šírem 
poli, Mariš, Mariš, Svadba, 
Pranie na potoku, Jarné 
pásmo - vynášanie Moreny, 
dievčenské chorovody, 
Žatva - Zasáu gazda 
žitečko.
   V našom repertoári sú aj 
tance z iných regiónov a to 
najbližšie susedné regióny 
Myjavsko a Trenčiansko.
Tance z Myjavského 
regiónu: Starobabská, 
Čardáš, Ukľakovaná, 
Vyhadzo-vaná, Širákový, 

Keď si ty kováč, Po 
myjavsky
Tance z Trenčianskeho 
regiónu: Dievčenský, 
Trenčín dolinečka, Tance zo 
Soblahova.
 Súbor je kolektív a 
súčasťou je aj „súborový 
život“ do ktorého patrí 
mnoho spoločných zá-
žitkov na vystúpeniach, 
sústredeniach, nácvikoch, 
festivaloch domácich a 
zahraničných. Aj náš súbor 
už má mnoho takýchto 
festivalov za sebou. 
U nás v Krakovanoch 
ako domáci súbor 
účinkujeme každý rok na  
Folklórnych slávnostiach, 
ale účinkovali sme aj  
na iných festivaloch na 
Slovensku: na Myjavských 
folklórnych slávnostiach, 
na Folklórnom festivale 
Východná, Folklórnom 
festivale v Zuberci, na 
Terchovej aj v Červeníku.
  Pochváliť sa môžeme aj 
vystúpeniami  v zahraničí 
-  v Belgicku, Holandsku, 
Nórsku, Chorvátsku, 
Srbsku a Poľsku. 
  Folklór nás sprevádza aj 
v našom každodennom 
živote a robí ho zábavným 
a zaujímavým, veď byť 
folkloristom to je diagnóza 
na celý život. 

           Zuzana SNOHOVÁ


